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§ 1 

Information om ombyggnaden av Slussen 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

Ärende 

Projektchef Andreas Burghauser, exploateringskontoret, Stockholms stad, gav en muntlig 

information om ombyggnaden av Slussen. Detaljplanen för bussterminal kommer att ställas 

ut under januari-februari och i juni kommer detaljplanen att antas i kommunfullmäktige, 

Stockholms stad. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

 

- - - - - 
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§ 2 KFKS 2011/254-007 

Anmälningar 

Beslut 

Anmälningarna noteras till protokollet. 

 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2011-12-06 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Brev från Försäkringskassan  

  

Inbjudningar 
 

Juridik för kommunägda företag, 

KommunAKUTEN 

 

  

Rapporter 
 

  

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 11:50 Hyreshöjning fr o m 2011-

01-01 för lokaler med avtal knutna till 

konsumentprisindex, KPI 

 

Cirkulär 11:51 Arbetsdomstolens dom 2011 

nr 58, Lärarförbundet och Lärarnas 

Riksförbund mot Sollentuna kommun, 

tolkning av kollektivavtalet HÖK 07 

 

  

Cirkulär 11:53 Värdesäkring av ersättning 

som betalas till lärare, skolledare och 

syofunktionärer som inte fått 

försäkringsskydd enligt AGS-KL 

 

Cirkulär 11:54 Pensionsnämndens beslut 

om uppräkning av pensionsbehållning och 
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intjänad pensionsrätt 1997-12-31 enligt PFA 

samt värdesäkring av förmånsbestämda 

pensioner enligt PFA och KAP-KL under 

år 2012 

  

Övrigt 
 

Förfrågan om förordnande som 

vigselförrättare  

Svar till länsstyrelsen avgett av stadsjuristen, 

bifogat i anmälningsakten 

Överklagande i fråga om detaljplan för del 

av Velamsund, Sångfågelvägen m.fl. vägar 

inom Riset (område B) i Boo, Nacka 

kommun 

 

 

Anmälningar KS 2012-01-09 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Revisionsrapport nr 3 Granskning av intern 

kontroll kopplat till räkenskaperna 

Elisabeth Carle, Hans Nyström 

Övrigt 
 

METROPOL, magasin om Stockholm-

Mälarregionen nr 1/2011 

 

KSAU-protokoll 2011-12-06, 2011-12-20 

KSVU-protokoll 2011-12-06, 2011-12-20 

 

 

- - - - - 
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§ 3 Dnr KFKS 2011/255-007 

Delegationsbeslut 

Beslut 

Delegationsbesluten noteras till protokollet. 

 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2011-12-06 

Ärende Ansvarig 

Yttrande till länsstyrelsen maa överklagande 

av delplan 3, Tollarehöjden i Boo 

Kommunstyrelsens ordförande Erik Langby 

Delegationsbeslut exploateringsenheten, sep 

lista 

Exploateringschefen Ulf Crichton 

Delegationsbeslut om lönejustering Stadsbyggnadsdirektören Anders Ekengren 

 

Exploateringsenheten 

 

- - - - - 

 

Datum Nr Typ av beslut Stadsbyggnadsprojekt Fastighet/-er 

20111007 31a Avtal om 

gatukostnadsersättning 

Enbacken-Gösta 

Ekmans väg, (område 

I) proj.nr.9401 

Backeböl 1:370 

Backeböl 1:851 

20111115 31 Avtal om konstnärlig 

utsmyckning 

Ältabergs 

verksamhetsområde, 

9624 

- 

20111124 32  Tillägg till 

genomförandeavtal 

SV Lännersta 1B 

9328 

Lännersta 1:607 
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§ 4 Dnr KFKS 2011/454-316 

Medborgarförslag om sänkning av gatukostnader i 

område D, Lövberga, m.fl. 

Beslut 

Ärendet bordläggs till kommunstyrelsens sammanträde den 19 mars. 

 

Ärende 

I september 2011 inkom ett medborgarförslag om att i område D, Lövberga, samt övriga 

områden som inte omfattas av gatukostnadspolicyn och den så kallade takregeln, fatta 

beslut om att jämka gatukostnaderna ner till kostnader som motsvarar vad som debiterats i 

områden som har ett gatukostnadstak enligt policyn.  

 

Då entreprenaden i Lövberga är i slutfasen och entreprenaden i Dalkarlsvägen är avslutad 

bör inte ett beslut om jämkning fattas utifrån det underlag som finns tillgängligt idag. Då 

flera områden som omfattas av det gällande beslutet redan har debiterats kan det dessutom 

anses strida mot kravet på kommunal likställighet att i ändra gällande beslut för endast ett 

fåtal. Arbetet med att ta fram underlaget för debiteringen av gatukostnaderna påbörjas så 

snart entreprenadarbetena samt andra kostnader förknippade med projektet är fakturerade. 

Kommunstyrelsen kommer att informeras om det fullständiga faktureringsunderlaget innan 

debitering av gatukostnaderna sker. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2012 § 288 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 23 november 2011 

Bilaga 1, Medborgarförslag 

Bilaga 2, Utredning GKU utan tak 

Bilaga 3, Gatukostnadspolicy 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2012 § 288 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen ändrar inte sitt beslut om uttag av gatukostnader i område D, Lövberga, 

med flera som inte omfattas av gatukostnadspolicyn och den sk. takregeln. En grundlig 

översyn av kostnadsunderlaget ska dock göras och redovisas innan debitering sker. 

Medborgarförslaget i sig är med detta färdigbehandlat. 
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Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade att ärendet bordläggs till den 19 mars. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 5 Dnr KFKS 2011/575-253 

Försäljning av framtida avstyckad fastighet från Älta 10:1 

inom detaljplan för Ältabergs verksamhetsområde, DP 

480 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar, med stöd av kommunfullmäktiges uppdrag i Mål & Budget 

2012, beslutssats 18, den 21 november 2011 att ingå köpekontrakt, som innebär att ett 

delområde av fastigheten Nacka Älta 10:1 avstyckas och säljs av Nacka kommun till Jugge 

Larsson AB för 4 048 200 kr. I § 13 ändras ”kommunfullmäktige” till ”kommunstyrelsen”. 

 

Ärende 

 Fastigheten ligger inom Ältabergs verksamhetsområde, DP 480.  

 Köpeskillingen är i avtalet satt till 1 300kr/kvm. 

 Tillträdesdagen är den 1 april 2012. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2012 § 269 

Markenhetens tjänsteskrivelse den 24 november 2011 

Bilaga 1  Köpekontrakt Jugge Larsson AB med bilagor till köpekontrakt 

Bilaga 2 Detaljplanekarta  

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2012 § 269 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen beslutar, med stöd av KF:s uppdrag i Mål & Budget 2012, beslutssats 

18, den 21 november 2011 att ingå köpekontrakt, som innebär att ett delområde av 

fastigheten Nacka Älta 10:1 avstyckas och säljs av Nacka kommun till Jugge Larsson AB 

för 4 048 200 kr.  

 

Yrkanden 

Erik Langby yrkade bifall till arbetsutskottets förslag med den justeringen att i avtalets § 

13ändras ”kommunfullmäktige” till ”kommunstyrelsen”. 
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Hans-Åke Donnersvärd (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), att 

fastigheten upplåts med tomträtt och att ärendet återremitteras för framtagande av 

tomrättsavtal. 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen avslog Hans-Åke Donnersvärds återremissyrkande. 

 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

Reservationer 

Hans-Åke Donnersvärd, Maria Fridstjerna (S) och Carl Magnus Grenninger (S) reserverade 

sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Nacka kommun har problem med för lite egen mark. Kommunen är nu i den situationen 

att den måste börja köpa tillbaka tidigare såld mark. Bättre då vad gäller fastigheten Nacka 

Älta 10:1 behålls i egen ägo och att fastigheten upplåts med tomträtt.” 

 

Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Vänsterpartiet motsätter sig att fastigheterna säls. Istället bör de upplåtas med tomträtt. 

Därmed har kommunen på lång sikt större rådighet över marken när förutsättningarna för 

markdispositionen förändras.” 

 

Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Att sälja kommunens mark i en tid då det råder brist på kommunal mark i kommunen är 

en dålig framtidsplanering. Istället borde marken behållas i kommunal ägo för att kunna 

generera inkomster och finnas till för ev nya behov i framtiden.”  

 

- - - - - 
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§ 6 Dnr KFKS 2005/297-251 

Ansökan om förlängning av amorteringstiden för lån 

Boo SeniorHem Kooperativ hyresrättsförening, proj nr 

9321 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen medger förlängning av amorteringstiden så att Boo SeniorHem 

Kooperativ hyresrättsförening omgående återbetalar 2 miljoner kronor och därefter 

amorterar resterande lån om 5 miljoner kronor med 1 miljon kronor/år med 250 000 

kronor/kvartal. I övrigt gäller villkoren i skuldebrevet daterat 2006-02-17. 

 

Ärende 

I exploateringsavtalet för Boo Kommunalhus, 9321, kom parterna överens om att 

föreningen skulle betala tillbaks lånet på sju miljoner till kommunen senast sista december 

2011. På grund av ett flertal förseningar i projektet har föreningen inte ekonomi att 

återbetala lånet så som först var tänkt. Föreningen har ansökt om att förändra 

återbetalningsvillkoren så att föreningen betalar två miljoner till kommunen för 2011 och 

sedan 250 tkr per kvartal tills skulden är betald. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2012 § 271 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 17 november 2011 

Brev från Boo SeniorHem Kooperativ hyresrättsförening 

Exploateringsavtal 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2012 § 271 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen medger förlängning av amorteringstiden så att Boo SeniorHem 

Kooperativ hyresrättsförening omgående återbetalar 2 miljoner kronor och därefter 

amorterar resterande lån om 5 miljoner kronor med 1 miljon kronor/år med 250 000 

kronor/kvartal. I övrigt gäller villkoren i skuldebrevet daterat 2006-02-17. 
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Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 7 Dnr KFKS 2011/581-040 

Investeringsbeslut mark och fastigheter 2012 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta beslut om att genomföra följande tre 

investeringsprojekt: 

 

Fisksätra skola; installation värmesystem och 

ventilation etapp 2 -10 000 

Boogårds skola; ombyggnad värmesystem  -2 000 

Ektorps skola byggnad 2: ombyggnad ventilation och 

värmesystem -5 000 

 

Kommunstyrelsen återremitterar följande tre projekt med angivna kommentarer: 

 

Klimatinvesteringar  -15 000 I den totala översynen av 

investeringsprogrammet (T3) till KF 12 

mars 2012 får huvudprojektet prövas med 

inriktningen att investeringarna helt ska 

finansieras genom sänkta driftkostnader 

Markarbeten (skolor, förskolor  mm) -9 000 Projektet får återkomma och prövas 

stegvis, med inledningsvis ett pilotprojekt, 

och där huvudinriktningen också ska vara 

att de parter som efterfrågar åtgärderna 

också tar kostnaderna 

Projekt ”Trygg  och Säker anläggning” och 

förbättringar i  utemiljö inom tomtmark vid 

sporthallar 

-5 000 Projektet får återkomma och prövas 

stegvis, med inledningsvis ett pilotprojekt, 

och där huvudinriktningen också ska vara 

att de parter som efterfrågar åtgärderna 

också tar kostnaderna 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera att fastighetskontoret i 

tjänsteskrivelse har redovisat vissa behov av fastigheter, främst för att säkerställa behovet 

av förskole- och skolplatser inom kommunen, vilket kan föranleda förslag till förvärv, och 

att kommunstyrelsen undersöker förutsättningarna att återkomma till kommunfullmäktige 

med konkreta förslag när så är nödvändigt. 
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Kommunstyrelsen uppdrar vidare åt fastighetsdirektören att undersöka förutsättningarna 

och återkomma med konkreta förslag för att långsiktigt lösa behovet av förskole- och 

skolplatser mm inom kommunen i enlighet med tjänsteskrivelsens redovisning. 

Ärende 

Kommunfullmäktige beslutade den 21 november 2011, § 292, att samtliga projekt under 

rubriken ”Nya projekt för beslut kommunfullmäktige” skulle utgå ur investeringsbeslut. 

 

Kommunstyrelsen hade 20 nya projekt redovisade och bygg- och förvaltningsenheten 

föreslog till kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2011 att sju 

investeringsprojekt skulle genomföras. Arbetsutskottet ändrade förslaget till beslut till 

kommunstyrelsen.  

 

Kommunstyrelsen föreslår nu kommunfullmäktige att genomföra tre investeringsprojekt. 

Tre projekt återremitterades med särskilda kommentarer.  

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera att bygg- och förvaltningsenheten 

redovisat vissa behov av fastigheter, främst för att säkerställa behovet av förskole- och 

skolplatser inom kommunen, vilket kan föranleda förslag till förvärv, och att 

kommunstyrelsen undersöker förutsättningarna att återkomma till kommunfullmäktige 

med konkreta förslag när så är nödvändigt. Kommunstyrelsen uppdrar vidare åt 

fastighetsdirektören att undersöka förutsättningarna och återkomma med konkreta förslag 

för att långsiktigt lösa behovet av förskole- och skolplatser mm inom kommunen i enlighet 

med tjänsteskrivelsens redovisning. 

 

Handlingar i ärendet 

Bygg- och förvaltningsenhetens tjänsteskrivelse den 25 november 2011 

fastighet_investeringsbeslut _bilaga_tabell 

bof_fisksatra_skola_installationvs_etapp2_tjskr 

bof_boogards_skolan_ombvs_tjskr 

bof_ektorps_skola_byggnad2_ombvs_tjskr 

bof_klimatinvesteringar_2012_2014_tjskr 

bof_markarbeten_skola_fsk_tjskr 

bof_trygg_och_saker_anlaggning_utemiljo_tjskr 

mark_mark_forvarv_tjskr 

 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2011 § 273 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta beslut om att genomföra följande tre 

investeringsprojekt: 

 

Fisksätra skola; installation värmesystem och 

ventilation etapp 2 -10 000 

Boogårds skola; ombyggnad värmesystem  -2 000 

Ektorps skola byggnad 2: ombyggnad ventilation och 

värmesystem -5 000 

 

KS återremitterar följande tre projekt med angivna kommentarer: 

 

Klimatinvesteringar  -15 000 I den totala översynen av 

investeringsprogrammet (T3) till KF 12 

mars 2012 får huvudprojektet prövas med 

inriktningen att investeringarna helt ska 

finansieras genom sänkta driftkostnader 

Markarbeten (skolor, förskolor  mm) -9 000 Projektet får återkomma och prövas 

stegvis, med inledningsvis ett pilotprojekt, 

och där huvudinriktningen också ska vara 

att de parter som efterfrågar åtgärderna 

också tar kostnaderna 

Projekt ”Trygg  och Säker anläggning” och 

förbättringar i  utemiljö inom tomtmark vid 

sporthallar 

-5 000 Projektet får återkomma och prövas 

stegvis, med inledningsvis ett pilotprojekt, 

och där huvudinriktningen också ska vara 

att de parter som efterfrågar åtgärderna 

också tar kostnaderna 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera att fastighetskontoret i 

tjänsteskrivelse har redovisat vissa behov av fastigheter, främst för att säkerställa behovet 

av förskole- och skolplatser inom kommunen, vilket kan föranleda förslag till förvärv, och 

att kommunstyrelsen undersöker förutsättningarna att återkomma till kommunfullmäktige 

med konkreta förslag när så är nödvändigt. 

KS uppdrar vidare åt fastighetsdirektören att undersöka förutsättningarna och återkomma 

med konkreta förslag för att långsiktigt lösa behovet av förskole- och skolplatser mm inom 

kommunen i enlighet med tjänsteskrivelsens redovisning. 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
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Protokollsanteckningar 

Carl Magnus Grenninger (S), Hans-Åke Donnersvärd (S) och Maria Fridstjerna (S) lät 

anteckna följande. 

 

”Den moderatstyrda majoriteten har under många är visat att de konsekvent 

underfinansierat investeringsprojekt. Detta påpekade vi Socialdemokrater tydligt i vår 

budget som vi lade för år 2011. Detsamma har kommunens revisorer gjort. Därför ser vi 

positivt på de tecken som majoriteten nu visar på att börja vilja ta ekonomiskt ansvar för 

investeringsbeslut. 

 

Vi noterar att kommunen åter med största sannolikhet tvingas köpa tillbaka tidigare såld 

mark, vilket bekräftar och förstärker vår tidiga kritik om kortsiktigt ekonomiskt tänkande, 

utan någon långsiktig kommunal planering.” 

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Det är bra att underlaget till investeringsbesluten nu är bättre än tidigare. Samtidigt så är 

det en klar brist att investeringsbeslut kommer droppande vartefter. Det gör att den 

samlade bilden av kommunens investeringar och dess ekonomiska konsekvenser är mycket 

svåra att överblicka. Helst ska alltså besluten tas samlade i samband med 

budgetbehandlingen. Om beslut ska tas flera gånger om året så måste ändå varje beslut ges 

ett sådant underlag att det kan sättas in i den totala bilden. Det här är särskilt angeläget i 

den situation vi har nu där investeringsvolymen ökar och kommunens skuldsättning rakar i 

höjden. Bakgrunden är eftersatta investeringar under senare år främst när det gäller skolor 

och förskolor. De flesta av de investeringsbeslut som nu förs fram har blivit nödvändiga 

men det är väsentligt att ge oss politiker reella förutsättningar att prioritera och i vissa fall 

kunna avvisa eller skjuta på investeringar även av ekonomiska skäl.” 

 

 

- - - - - 
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§ 8 Dnr KFKS 2011/251-041 

Internbudget 2012 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

 

Ärende 

Ekonomidirektör gav en kort muntlig redovisning av läget kring internbudgeten. Beslut tas 

på extra kommunstyrelsesammanträde den 24 januari. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen noterade informationen till protokollet.  

 

- - - - - 
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§ 9 Dnr KFKS 2011/574-003 

Revidering av reglemente för medelsförvaltning 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta det reviderade förslaget. 

 

Ärende 

Det pågår ett arbete inom stadsledningskontoret att se över ekonomireglementen och 

riktlinjer för att göra det enklare att veta vad som gäller. Det kan konstateras att det finns 

för många reglementen och att vissa delar överlappar.  

 

En del i det arbetet rör reglementet för medelsförvaltning, som beslutades 2005.  

I bakvattnet av den finansiella krisen 2008 har många kommuner sett över och preciserat 

sina styrande dokument kring finansiell styrning. Det som saknats är framförallt 

målsättningar kring kapitalbindning. När kommunens låneskuld nu ökar finns det 

anledning att i högre grad kapital- och räntebinda och utnyttja möjligheterna till att använda 

så kallade ränteswappar i syfte att sprida räntebindningstider och därmed minska 

ränterisker. Med anledning av det bör dessa delar av nu gällande reglemente preciseras.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 december 2012 § 291 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2012 § 274 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 november 2011 

Reglemente för medelsförvaltning (nytt) 

Reglemente för medelsförvaltning (gällande) 

Sammanställning, ppt, från föredragning den 20 december 2011 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 december 2012 § 291 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnade ärendet till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2011 § 274 

Ärendet bordlades till extra sammanträde med KSAU den 20 december i syfte att kunna 

åstadkomma en föredragning med extern konsult före AU:s ställningstagande. 
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Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Hans-Åke Donnersvärd (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V) och Sidney 

Holm (MP), att ärendet återremitteras för att i reglementet införa regler för bättre politisk 

kontroll av stora ekonomiska beslut rörande bl a olika typer av placeringar via 

kommunstyrelsen. 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen avslog Hans-Åke Donnersvärds återremissyrkande. 

 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande.  

 

Reservationer 

Hans-Åke Donnersvärd, Maria Fridstjerna (S) och Carl Magnus Grenninger (S) reserverade 

sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Vi Socialdemokrater ser mycket positivt på att reglementet för medelsförvaltning 

revideras. I samband med att detta görs så beklagar vi att den moderatstyrda majoriteten 

inte vill införa regler som skapar bättre politisk kontroll av stora ekonomiska beslut.   

Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet.” 

 

- - - - - 
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§ 10 Dnr KFKS 2011/571 

Remiss på betänkandet Spara i goda tider – för en stabil 

kommunal verksamhet (SOU 2011:59) 
Yttrande till Finansdepartementet 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över betänkandet 

”Spara i goda tider – för en stabil kommunal verksamhet” (SOU 2011:59). 

 

Ärende 

Utredningen lämnar förslag inom två områden;  

dels att regelverket för kommunernas ekonomiska förvaltning förändras och förstärks för 

att främja stabilitet genom ett ökat lokalt ansvarstagande för inkomst- och 

resultatutjämning över tid, dels att ett centralt stabiliseringssystem införs för att kunna 

minska de kommunala intäkterna i en högkonjunktur och öka dem i en lågkonjunktur. 

 

Nacka kommun avvisar bägge förslagen.  
Det är mycket tveksamt om ett nytt regelverk som föreslås i realiteten skulle främja en 
förbättrad långsiktig hushållning. Med hänsyn till att den långsiktiga hushållningen för en 
”normalkommun” enligt en schablon kräver ett överskott på i storleksordningen två 
procent borde i allmänhet en tillräcklig konjunkturanpassning kunna ske genom att 
resultatet över en konjunkturcykel tillåts svänga inom ramen för nuvarande regler. Att det 
som utredningen föreslår skulle räcka med att uppnå ett överskott på en procent för att 
sätta av medel till framtida resultatutjämning riskerar att tolkas som att normen eller 
schablonen för den resultatnivå som flertalet kommuner behöver uppnå har sänkts.  För 
expansiva kommuner med stora investeringar, som flera av kommunerna i Stockholms län, 
bör resultatet dessutom ligga högre än två procent om kommunens finansiella 
handlingsutrymme skall bibehållas. 

  

Med hänsyn till att utredningens analyser visar att den kommunala verksamheten, tvärt 

emot vad som förutsätts i utredningens direktiv, i huvudsak inte verkar destabiliserande på 

samhällsekonomin. Även om det funnits skäl att inrätta en statlig destabiliseringsfond 

avvisar Nacka kommun detta. Att bedriva konjunkturpolitik är en statlig uppgift och om 

uppgiften skulle kräva att kommunernas inkomster varieras över konjunkturcykeln går det 

rimligen att lösa det på ett långt smidigare vis inom ramen för statens generella 

bidragsgivning till den kommunala sektorn. 
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Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 december 2012 § 293 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 december 2011 

Förslag till yttrande 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 december 2012 § 293 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över betänkandet 

”Spara i goda tider – för en stabil kommunal verksamhet” (SOU 2011:59). 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 11 Dnr KFKS 2011/294-007 

Svar på revisionsrapport 1 - Granskning av nämndernas 

riskbedömningar  

Beslut 

Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande med följande 

justeringar av texten. 

 

”Översynen förväntas vara klar inför arbetet med Mål & Budget 2013-2015.” 

ändras till 

”Översynen skall vara klar inför arbetet med Mål & Budget 2013-2015.” 

 

”Förhoppningen är att översynen skall vara färdig under våren.” 

ändras till 

”Översynen skall vara färdig senast den 15 maj 2012.” 

 

Ärendet 
Revisorerna har genomfört en granskning av hur fyra nämnder arbetar med risk- och 
väsentlighetsanalyser och hur dessa dokumenteras och kopplas till kraven på intern 
kontroll och åtgärder. Revisorerna pekar på att det finns brister i dokumentationen av 
riskanalyser och kopplingen till den interna kontrollen. Granskningen genomfördes 

våren 2011. Kommunstyrelsen vill med detta svar till revisorerna informera om det arbete 

som pågår med att förtydliga styrningen kring ekonomi och internkontroll samt att berörda 

nämnder har svarat.  

 

Det pågår ett arbete inom stadsledningskontoret att se över ekonomireglementen och 

riktlinjer för att göra det enklare att veta vad som gäller. Det kan konstateras att det finns 

många reglementen och att vissa delar överlappar.  

 

En del i det arbetet har varit att uppdatera riktlinjerna för investeringar som gjordes under 

våren 2011. En annan del rör reglementet kring medelsförvaltning som håller på att 

uppdateras. 

 

En tredje del rör reglementet för väsentlighets- och riskanalys samt intern kontroll där det 

också pågår en översyn som förväntas vara klar inför Mål&Budget 2013-2015.  

 

En fjärde del rör redovisningsreglementet som också behöver ses över och där det finns 

flera delar kring intern kontroll och som överlappar reglementet för väsentlighets- och 

riskanalys samt internkontroll.  
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Förhoppningen är att översynen skall vara färdig under våren 2012. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 22 november 2011 

Brev till revisorerna. 

Handlingar från Naturreservatsnämnden, Kulturnämnden, Arbets- och företagsnämnden 

och Utbildningsnämnden 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2012 § 279 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2012 § 279 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande. 

 

Yrkanden 

Jan-Eric Jansson (KD) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  

Hans-Åke Donnersvärd (S) yrkade följande ändring i texten. 

 

”Översynen förväntas vara klar inför arbetet med Mål & Budget 2013-2015.” 

ändras till 

”Översynen skall vara klar inför arbetet med Mål & Budget 2013-2015.” 

 

”Förhoppningen är att översynen skall vara färdig under våren.” 

ändras till 

”Översynen skall vara färdig senast den 15 maj 2012.” 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Jan-Eric Janssons yrkande.  

 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Hans-Åke Donnersvärds yrkande. 

 

Reservation 

Rolf Wasteson (V) reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
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Det är anmärkningsvärt att två av de granskade nämnderna, Utbildningsnämnden och 

Kulturnämnden inte yttrat sig i ärendet utan endast noterar att tjänstemännen ställt ett svar 

till revisorerna. Även om KS lämnar ett yttrande som övergripande beskriver arbetet med 

risk- och väsentlighetsanalyser så måste självklart även respektive nämnd ha en ståndpunkt. 

Jag kan inte tolka det på annat sätt än att majoriteten i nämnderna inte har tillsäcklig 

förståelse för frågan och förmår samla sig till ett svar. Det är allvarligt när vi i andra 

sammanhang kunnat konstatera att majoriteten saknar ”koll på läget” främst vad gäller 

kommunens ekonomi samt uppföljning och styrning, här visar man att man nog inte har 

det i de här nämnderna heller.” 

 

Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Ur tjänsteskrivelsen av ärendet finns följande utdrag beskrivna: 

I granskningsrapporten framkommer att det finns brister i dokumentation och att det 

därför inte har varit möjligt att bedöma om riskanalyserna är kopplade till en tillräckligt bra 

intern kontroll. I rapportern påpekas att mål, risker, åtgärder/kontroller och uppföljning 

måste vara väl dokumenterade för att säkerställa en tillräcklig intern kontroll och möjliggöra 

en bedömning av denna. Vidare behöver kopplingen mellan dessa områden vara tydlig... 

 

II Den interna kontrollen ska tillse att interna processer fungerar så att inte oegentligheter 

kan förekomma. För medborgaren är identifierade risker för intern kontroll föga intressant 

så länge inga oegentligheter finns, men upptäcks brister är det däremot intressant.... 

 

En politisk bedömning av vad medborgaren kan tros vara intresserad av som är en aning 

märklig. Slutsatsen kan bli att felaktigheter som inte upptäcks och kommer till t ex medias 

kännedom gör inget. Ingen behöver bry sig. Däremot om de kommer i dagen och till 

media. Kanske kan tolkningen av texten förhoppningsvis göras annorlunda, men syftet 

med att följa revisionsrapporterna har överlag inte verkat ha tagits på tillräcklingt stort 

allvar. Skrivningen verkar vittna om det. Om de interna rutinerna och processerna är 

bristfälliga, som verkligheten har visat att de har varit i Nacka, så får det i förlängningen 

konsekvenser för medborgarna. För Nacka i egenskap av varumärke, som trygg och säker 

kommun och för rättssäkerheten. Då är det olyckligt om man glider på formuleringarna 

och gör sig till tolk för vad medborgarna kan tros inte vara intresserade av. För 

medborgarna i Nacka och i andra kommuner är det Nackalistans bild att det är mycket 

väsentligt att rutiner och rättssäkerhet fungerar för att i förlängningen få en bra kommun 

för invånarna. Då är det viktigt att ta revisionsrapporter på största allvar och försöka få en 

förbättrad riskberedskap och analys. 
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Jan-Eric Jansson och Hans Peters (C) lät gemensamt anteckna följande. 

 

”Revisorerna har genomföre en granskning av hur fyra nämnder arbetar med risk- och 

väsentlighetsanalyser och hur dessa dokumenteras och kopplas till kraven på intern kontroll 

och åtgärder. 

 

Kommunstyrelsen svarar på revisorernas påpekande men vi ser också ett annat 

förbättringsområde, det instrument som vi använder för att göra den nuvarande risk- och 

väsentlighetsanalysen är inte fullgod. Den använda arbetsmetoden med risk- och 

väsentlighetsanalysen förmår inte fånga alla väsentliga risker och bör därför ses över för att 

bli mer träffsäker och användbar. 

 

Denna av revisionen ej påpekade aspekt bör också beaktas i översynen som ska vara färdig 

våren 2012.” 

 

- - - - - 
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§ 12 Dnr KFKS 2011/366-003 

Reviderad kommunikationspolicy för Nacka kommun 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar reviderad kommunikationspolicy för Nacka kommun enligt det 

bilagda majoritetsförslaget. 

Ärende 

Syftet med förslaget till reviderad kommunikationspolicy är att förtydliga ett gemensamt 

förhållningssätt för kommunens kommunikationsarbete. Policyn definierar krav, ansvar 

och målsättningar på området. Kommunikationsarbetet ska i hög utsträckning bidra till 

förverkligandet av kommunens vision, verksamhetsmål och beslut. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 19 september 2012 § 203  

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 september 2011 § 184 

Kommunikationsenhetens tjänsteskrivelse den 9 augusti 2011 

Förslag till reviderad kommunikationspolicy 

Nuvarande kommunikationspolicy 

Majoritetspartiernas förslag den 30 december 2012 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 september 2012 § 203 

Kommunstyrelsen bordlade ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 september 2011 § 184 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), Stefan Saläng (FP) 

och Hans Peters (C) bifall till det bilagda majoritetsförslaget. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande.  

 



 30 (57) 
 9 januari 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Den nya kommunikationspolicyn är på det stora hela ett bra dokument. En brist är dock 

att den i praktiken inte omfattar hela kommunens verksamhet. De delar av den kommunala 

verksamheten som bedrivs av privata anordnare omfattas inte av den demokratiska insyn 

som kommunen och dess personal omfattas inte av meddelarfrihet och meddelarskydd. 

När en allt större andel av kommunens verksamhet bedrivs privat blir det också ett allt 

större problem.” 

 

- - - - - 
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§ 13 Dnr KFKS 2010/534-012 

Administrativa stödtjänster – rapport genomförande 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen om organisation och finansiering av de 

administrativa stödtjänsterna. 

 

Kommunstyrelsen noterar att följande ledningsansvar gäller inom de administrativa 

stödtjänsterna: 

 Respektive direktör är ansvarig för att hålla ihop sin stödprocess. 

 Om direktören har underställda medarbetare som rapporterar till sig så är man även 

enhetschef. 

 Om direktören har en chef under sig som ansvarar för alla medarbetare inom 

processen är den senare enhetschef. 

 Om direktör har en chef som ansvarar för en del av processen och dess 

medarbetare är denna biträdande enhetschef. 

 

Ärende 

Nacka Partner upphörde som verksamhetsområde den 30/6 2011. Under hösten har 

ansvariga processägare utrett vilket som är bästa sätt att organisera, leda och finansiera 

administrativa stödtjänster. Den främsta utgångspunkten är att det är verksamheternas 

behov som styr detta. Arbetet har bedrivits i samverkan med direktörer, chefer, 

medarbetare och fackliga företrädare. För alla administrativa enheter utom Projektenheten 

är nu organisation, ledning och finansiering förhandlad och beslutad. För projektenheten 

kommer detta att vara klart senast 1/7 2012. Stadsdirektörens beslut 22/6 2011 om 

organisation förändras inte, indelningen i enheter och enheternas namn ligger kvar. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2012 § 275 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 november 2011 

Beskrivning av organisation för respektive stödprocess 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2012 § 275 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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Kommunstyrelsen noterar informationen om organisation och finansiering av de 

administrativa stödtjänsterna. 

 

Kommunstyrelsen noterar att följande ledningsansvar gäller inom de administrativa 

stödtjänsterna: 

 Respektive direktör är ansvarig för att hålla ihop sin stödprocess. 

 Om direktören har underställda medarbetare som rapporterar till sig så är man även 

enhetschef. 

 Om direktören har en chef under sig som ansvarar för alla medarbetare inom 

processen är den senare enhetschef. 

 Om direktör har en chef som ansvarar för en del av processen och dess 

medarbetare är denna biträdande enhetschef. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 14 Dnr KFKS 2011/565-106 

Millenniekommun 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att Nacka anmäler sig till initiativet Millenniekommun och 

bidrar i sitt arbete att nå de åtta millenniemålen. 

 

Ärende 

Att vara en Millenniekommun handlar om att rama in det arbete Nacka kommun redan gör 

inom hållbar utveckling och samarbete med utvecklingsländer i ett större globalt 

perspektiv. Det är ett sätt att kommunicera Nackas engagemang för en bättre och 

demokratisk värld. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2012 § 277 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 22 november 2011 

Broschyr från SKL 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2012 § 277 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen beslutar att Nacka anmäler sig till initiativet Millenniekommun och 

bidrar i sitt arbete att nå de åtta millenniemålen. 

 

Yrkanden 

Maria Fridstjerna yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Maria Fridstjernas yrkande. 
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Protokollsanteckningar 

Maria Fridstjerna, Hans-Åke Donnersvärd (S) och Carl Magnus Grenninger (S) lät 

anteckna följande. 

 

”Vi Socialdemokrater välkomnar varmt förslaget om att Nacka anmäler sig till initiativet 

Millenniekommun. Att de åtta millenniemålen tas upp i det kommunala arbetet genom 

detta förslag är ett sätt att visa kommunens engagemang för en bättre och mer demokratisk 

värld. Det är också en viktig del av Nackas hållbarhetsarbete.  Det är glädjande att Nacka 

genom att vara en millenniekommun blir ett verktyg för att kommunicera kommunens 

internationella engagemang i ett globalt perspektiv. ” 

 

- - - - - 
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§ 15 Dnr KFKS 2011/210-006 

Sammanträdesdagar 2012 
Reviderad sammanträdesplan 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att kommunfullmäktiges 

sammanträde den 21 maj 2012 utgår. 

 

Ärende 

Under våren 2011 fattade kommunstyrelsens arbetsutskott, kommunstyrelsens 

verksamhetsutskott, kommunstyrelsen och kommunfullmäktige var för sig beslut om 

sammanträdesdagar för 2012. 

 

På kommunfullmäktiges sammanträde den 21 november 2011 beslutades att 

kommunfullmäktiges antal sammanträden ska minska med ett under 2012.  

 

Stadsledningskontoret föreslår därför att kommunfullmäktiges sammanträde den 21 maj 

utgår. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2012 § 281 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 23 november 2011 

Sammanträdesdagar KF, KS, KSAU och KSVU, rev den 23 november 2011 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2012 § 281 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att sammanträdet den 21 maj 2012 

ska utgå ur sammanträdesplanen. 

Arbetsutskottet beslutade att ta upp ärendet om starttid för KSAU/KSVU under 2012.  

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

- - - - - 



 36 (57) 
 9 januari 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 16 Dnr KFKS 2010/245-311 

Allmäntillgängliga anläggningar på enskild mark 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

Ärende 

Flera samfällighetsföreningar har vänt sig till kommunen för ett kommunalt övertagande av 

vissa tekniskt komplicerade anläggningar med höga krav på allmäntillgänglighet. Den nu 

genomförda utredningen visar att kommunen bör ta över huvudmannaskapet för tekniskt 

komplicerade allmäntillgängliga anläggningar såsom kajer, industriminnen, vägtunnel mm i 

Saltsjöqvarn, Danviksstrand och Finnboda. Motiven är att ansvarsfrågorna gentemot 

allmänheten blir för betungande för föreningarna plus att denna typ av anläggningar 

numera planläggs för kommunalt huvudmannaskap från början.  

 

Ett övertagande medför en initial administrativ kostnad för kommunen för planändring, 

avtalstecknande, besiktningar och förrättning i storleksordningen 2 miljoner kronor och 

därefter årliga drift- och underhållskostnader på 1,3 miljoner kronor. Nästa steg är att 

upprätta start-PM för etappvis planändring och genomförande.  

 

Vid framtida planläggning bör en generell princip vara att att kajer och strandpromenader 

med stort allmäntillgänglighetsintresse planläggs som allmän plats. Detsamma gäller vissa 

trappor. Andra vertikalförbindelser som vissa hissar kan ha kommunen som huvudman om 

de anläggs i en byggnad där kommunen är fastighetsägare. De planläggs då som 

kvartersmark. Vägar av olika slag som anläggs för kommunikationen inom ett 

exploateringsområde eller kvarter ska även fortsättningsvis ligga på enskild kvartersmark, 

vara gemensamma och ha en fastighetsägare eller samfällighet som huvudman. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2012 § 282 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 23 november 2011 

Kommunstyrelsen den 29 november 2011 § 256 

Tjänsteskrivelse och bilagor 

TN:s yttrande den 20 september 2011 § 96 inklusive tjänsteskrivelse, utredning och bilagor 

Karta 

Sammanställning över fastighetsrättsliga förhållanden 

Huvudmannaskapsvarianter, ppt 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2012 § 282 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen uppdrar åt stadsbyggnadsdirektören att fortsätta arbetet med att införa 

kommunalt huvudmannaskap för allmäntillgängliga kajer, industriminnen, tunnel med mera 

i Saltsjöqvarn, Danviksstrand och Finnboda. Som förutsättning för övertagande ska 

generellt gälla att  

 de nuvarande huvudmännen säkerställer och bekostar att erfordeliga handlingar kan 

överlämnas till kommunen samt att  

 anläggningarna är i godtagbart skick enligt Tekniska nämndens krav. Det är inte 

försvarbart att i efterhand höja krav på teknisk livslängd för kajer till dagens 

standardkrav på 120 år. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att vid framtida planläggning ska en generell princip vara att att 

kajer och strandpromenader med stort allmäntillgänglighetsintresse planläggs som allmän 

plats. Detsamma gäller vissa trappor. Andra vertikalförbindelser som vissa hissar kan ha 

kommunen som huvudman om de anläggs i en byggnad där kommunen är fastighetsägare. 

De planläggs då som kvartersmark. 

Tekniska nämnden den 20 september 2011 § 96 

Tekniska nämnden antog förslag till yttrande baserat på utredning från Vägenheten. 

Kommunstyrelsen den 29 november 2010 § 256 

Kommunstyrelsen beslutade att remittera ärendet till Tekniska nämnden för 

kompletterande utredning av de översiktliga ekonomiska och organisatoriska 

konsekvenserna av ett kommunalt övertagande av tunnel, kajer och industriminnen inom 

exploateringsområdena Saltsjöqvarn, Danviksstrand och Finnboda Varv. 

 

Kommunstyrelsen beslutade att Nacka kommun informerar berörda 

samfällighetsföreningar om utredningen och den fortsatta handläggningen. 

 

Yrkanden 

Erik Langby yrkade att ärendet bordläggs. 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 17 Dnr KFKS 2010/166-210 

Ansvaret för gemensamhetsanläggningar i Nacka 
Motion den 8 mars 2010 av Stefan Saläng m.fl. (FP) 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

Ärende 

Motionärerna har föreslagit att allmäntillgängliga anläggningar på allmän plats fortsättnings-

vis inte ska inrättas som gemensamhetsanläggningar med privata huvudmän, som skett i 

vissa fall, och att kommunstyrelsen ska ges mandat att förhandla med huvudmännen om en 

annan lösning för de gemensamhetsanläggningar av den typen som redan finns. 

 

Motionens förslag tillgodoses genom det förslag till beslut som kommunstyrelsen föreslås 

med anledning av ett utredningsdirektiv som kommunstyrelsen hade gett till 

stadsbyggnadsdirektören. Det föreslagna beslutet innebär att kommunalt huvudmannaskap 

planeras att införas på allmäntillgängliga kajer, industriminnen, tunnel med mera i 

Saltsjöqvarn, Danviksstrand och Finnboda, som nu är privata gemensamhetsanläggningar. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2012 § 283 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 november 2011 

Motion 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2012 § 283 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår fullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige noterar att kommunstyrelsen beslutat att uppdra åt stadsbyggnads-

direktören att fortsätta arbetet med att införa kommunalt huvudmannaskap för allmäntill-

gängliga kajer, industriminnen, tunnel med mera i Saltsjöqvarn, Danviksstrand och Finn-

boda. Kommunstyrelsen har därvid angett följande. 

Som förutsättning för övertagande ska generellt gälla att  

 de nuvarande huvudmännen säkerställer och bekostar att erforderliga handlingar 

kan överlämnas till kommunen samt att  
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 anläggningarna är i godtagbart skick enligt Tekniska nämndens krav. Det är inte 

försvarbart att i efterhand höja krav på teknisk livslängd för kajer till dagens 

standardkrav på 120 år. 

Vid framtida planläggning ska en generell princip vara att att kajer och 

strandpromenader med stort allmäntillgänglighetsintresse planläggs som allmän plats. 

Detsamma gäller vissa trappor. Andra vertikalförbindelser som vissa hissar kan ha 

kommunen som huvudman om de anläggs i en byggnad där kommunen är 

fastighetsägare. De planläggs då som kvartersmark. 

 

Förslagen i motionen är därmed tillgodosedda och motionen är med detta färdighandlad. 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade att ärendet bordläggs. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 18 Dnr KFKS 2011/129-379 

Minskad elförbrukning i Nacka 
Motion den 7 mars 2011 av Sidney Holm (MP) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

 

 dels notera att Regeringens arbete att skapa nationella förutsättningar för 
timbaserad rapportering av elförbrukning, i syfte att stödja elkonsumenternas 
möjligheter att bättre hushålla med el, är angeläget och viktigt för ett hållbart 
samhälle 

 dels notera att gällande eller föreslagen lagstiftning inte ger en kommun 
förutsättningar att införa särskilda regler för timbaserad avläsning för 
elnätsföretagen inom kommunen 

 dels notera att kommunens eget elnätsföretag, Nacka Energi AB, som ansvarar för 
nätet i 2/3 av kommunen (Boo Energi ansvarar för Boo) erbjuder timavläsning mot 
särskild kostnad kopplat till företagets merkostnader 

 att med hänvisning till redovisat underlag avslå motionen 

Ärende 

Miljöpartiet föreslår i sin motion att kommunstyrelsen ska utreda förutsättningarna för att 

ge alla Nackabor möjligheten att koppla upp sig mot lämpligt webbgränssnitt. Genom 

tillgång till aktuell och enkelt tolkad data får kunden möjlighet att själv genomföra 

förändringar för att minska sin energianvändning och därmed sina kostnader. 

 

Regeringen har lagt en preposition om ett införande av timbaserad avläsning med 

ambitionen att alla konsumenter på sikt ska få sin elförbrukning rapporterad på timnivå. 

Införandet rekommenderas ske successivt på frivillig basis. 

 

Kommunen har möjlighet att påverka lokalt genom sitt ägande av Nacka Energi men når 

inte de kunder som får sin el via Boo Energis elnät. Att snabbt införa timavläsning för alla 

kunder till Nacka Energi medför stora kostnader som kunderna måste bekosta kollektivt, 

tjänsten förväntas ha låg efterfrågan. I dagsläget kan den kund som vill ha timavläsning få 

det av Nacka Energi men måste då själv står för merkostnaden. Nacka Energi erbjuder 

redan tillgång till månadsstatistik via ”mina sidor” och kommer successivt att lägga in data 

per dag och på sikt per timme för de som önskar den tjänsten. Utveckling pågår av en app 

för att göra informationen tillgänglig i kundens telefon.  
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Stadsledningskontoret anser att det är viktigt att kommunens bolag aktivt arbetar för att 

möjliggöra energieffektivisering för sina kunder och bedömer att den inriktning som Nacka 

Energi har för detta är rimlig. Med anledning av det föreslår stadsledningskontoret att 

motionen avslås. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2012 § 285 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 november 2011 § 255 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 oktober 2011 § 231 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 september 2011 

Motion 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2012 § 285 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

 

 dels notera att Regeringens arbete att skapa nationella förutsättningar för 
timbaserad rapportering av elförbrukning, i syfte att stödja elkonsumenternas 
möjligheter att bättre hushålla med el, är angeläget och viktigt för ett hållbart 
samhälle 

 dels notera att gällande eller föreslagen lagstiftning inte ger en kommun 
förutsättningar att införa särskilda regler för timbaserad avläsning för 
elnätsföretagen inom kommunen 

 dels notera att kommunens eget elnätsföretag, Nacka Energi AB, som ansvarar för 
nätet i 2/3 av kommunen (Boo Energi ansvarar för Boo) erbjuder timavläsning mot 
särskild kostnad kopplat till företagets merkostnader 

 att med hänvisning till redovisat underlag avslå motionen 

 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 november 2011 § 255 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 oktober 2011 § 231  

Ärendet bordlades. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

- - - - - 
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§ 19 Dnr KFKS 2011/174-409 

Pälsdjurspolicy för Nacka 
Motion den 28 mars 2011 av Kaj Nyman (S) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att, med hänvisning till 

stadsledningskontorets redovisning och bedömningen att gällande lagstiftning tillräckligt 

reglerar frågan om pälsdjur inom kommunala verksamheter, avslå motionen. 

Ärende 

Kaj Nyman (S) föreslår att Nacka kommun behöver en övergripande pälsdjurspolicy som 

ska gälla både kommunala och privata verksamheter. Anledningen till detta är att pälsdjur 

inom verksamheter som särskilda boenden och skolor, framställs som i grunden positivt i 

majoritetsprogrammets bilaga. Motionen menar att pälsdjurspolicyn ska hantera både de 

positiva och de negativa effekterna med att ha pälsdjur i vården men att tydlig hänsyn ska 

visas den allergiska personen. 

 

Aktuell forskning indikerar att pälsdjur i verksamheter ger mångfasetterade förbättringar 

hos patienter i vården och elever i skolverksamheter. Flera särskilda boenden i Nacka 

arbetar aktivt med pälsdjur inom sina verksamheter och påtalar förbättrat mående hos de 

boende i de sambanden.  

 

I skollagen (2010:800) framgår inget explicit gällande pälsdjur i undervisningen. Frågan 

måste ställas mot alla elevers rätt att delta i undervisningen på lika villkor. Björknäs skola i 

Nacka arbetar aktivt med hundar i sin verksamhet och visar medvetenhet kring konflikter 

gällande allergiska besvär. Skolan påtalar stora fördelar med hundaktiviteterna och dess 

positiva inverkan på de berörda eleverna. 

Utifrån denna kunskapsbild anser stadsledningskontoret att någon övergripande 

pälsdjurspolicy inte behövs i Nacka då lagen utgör tillräckligt stöd i frågan att använda 

pälsdjur i olika verksamheter. Arbetsutskottet föreslår att motionen avslås. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2012 § 286 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 november 2011 § 256 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 oktober 2011 § 232 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 september 2011 

Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2012 § 286 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att, med hänvisning till 

stadsledningskontorets redovisning och bedömningen att gällande lagstiftning tillräckligt 

reglerar frågan om pälsdjur inom kommunala verksamheter, avslå motionen. 

 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 november 2011 § 256  

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 oktober 2011 § 232  

Ärendet bordlades. 

 

Yrkanden 

Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

Hans-Åke Donnersvärd (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), bifall till 

motionen. 

Beslutsgång 

Med avslag på Hans-Åke Donnersvärds yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med  

Eva Öhbom Ekdahls yrkande. 

Reservationer 

Hans-Åke Donnersvärd, Carl Magnus Grenninger (S) och Maria Fridstjerna (S) reserverade 

sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Efter att ärendet gällande Pälsdjurspolicy för Nacka bordlagts ett antal gånger väljer 

majoriteten att avslå motionen. Bordläggningarna visar att man ser vår föreslagna 

pälsdjurspolicy som angelägen, men inte riktig kan ställa sig bakom den. Varför inte då ta 

fram ett förslag till policy för att sedan ta ställning till den i kommunfullmäktige. Med 

respekt för alla pälsdjursallergiker borde vi skapa förutsättningar för att det inte ska uppstå 

konfliktpunkter, t.ex. i samband med sällskapsdjur i vården.”  

 

- - - - - 
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 9 januari 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 20 KFKS 2010/530-113 

Val av 1 ombud och 1 ersättare vid bolagsstämma med 

Nacka Stadshus AB fr.o.m. ordinarie bolagsstämma 

2012 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2013 
 

Beslut 

Till rubricerat uppdrag väljs 

 

Ombud 

Sten Grack  FP 

 

Ersättare 

Carl Magnus Grenninger S 

 

Handlingar i ärendet 

Vallista den 9 januari 2012 

 

- - - - - 

 

 

 



 45 (57) 
 9 januari 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 21 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av 1 ombud och 1 ersättare vid bolagsstämma med 

Nacka Energi AB fr.o.m. ordinarie bolagsstämma 2012 

t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2013 
 

Beslut 

Till rubricerat uppdrag väljs 

 

Ombud 

Sten Grack  FP 

 

Ersättare 

Carl Magnus Grenninger S 

 

Handlingar i ärendet 

Vallista den 9 januari 2012 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 22 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av 1 ombud och 1 ersättare vid bolagsstämma med 

Nacka Energi Försäljnings AB fr.o.m. ordinarie 

bolagsstämma 2012 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2013 
 

Beslut 

Till rubricerat uppdrag väljs 

 

Ombud 

Sten Grack  FP 

 

Ersättare 

Carl Magnus Grenninger S 

 

Handlingar i ärendet 

Vallista den 9 januari 2012 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 23 Dnr KFKS 2011/530-113 

Val av 1 ombud och 1 ersättare vid bolagsstämma med 

Nysätra Fastighets AB fr.o.m. ordinarie bolagsstämma 

2012 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2013 
 

Beslut 

Till rubricerat uppdrag väljs 

 

Ombud 

Leif Holmberg C 

 

Ersättare 

Anders Nilsson S 

 

Handlingar i ärendet 

Vallista den 9 januari 2012 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 24 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av 1 ombud och 1 ersättare vid bolagsstämma med 

Nacka Pir AB fr.o.m. ordinarie bolagsstämma 2012 

t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2013 
 

Beslut 

Till rubricerat uppdrag väljs 

 

Ombud 

Stefan Saläng  FP 

 

Ersättare 

Brita Ström  S 

Handlingar i ärendet 

Vallista den 9 januari 2012 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 25 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av 1 ombud i Boo Energi Ekonomiska förening 

fr.o.m. årsmöte 2012 t.o.m. årsmöte 2013 
 

Beslut 

Till rubricerat uppdrag väljs 

 

Ombud 

Magnus Plathin-Sturaeus M 

Handlingar i ärendet 

Vallista den 9 januari 2012 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 26 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av 1 ombud vid bolagsstämmor med 

Kommentusgruppen för 2012 
 

Beslut 

Till rubricerat uppdrag väljs 

 

Per-Olof Andersson  

 

Handlingar i ärendet 

Vallista den 9 januari 2012 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 27 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av 1 ombud och 1 ersättare vid bolagsstämmor med 

AB Vårljus (bolag för drift av hem för vård eller boende 

för barn och ungdomar ”HVB-hem”) fr.o.m. 

bolagsstämmor 2012 t.o.m.  bolagsstämmor 2013 
 

Beslut 

Till rubricerat uppdrag väljs 

 

Ombud 

Ingrid Alm Persson KD 

 

Ersättare 

Hans-Åke Donnersvärd S 

 

Handlingar i ärendet 

Vallista den 9 januari 2012 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 28 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av 1 ombud och 1 ersättare till Sweden Green 

Building Councils årsstämma 2012 
 

Beslut 

Till rubricerat uppdrag väljs 

 

Ombud 

Cathrin Bergenstråhle M 

 

Ersättare 

Ingela Birgersson S 

 

Handlingar i ärendet 

Vallista den 9 januari 2012 
 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 29 Dnr KFKS 2010/530-113 

Entledigande av ordförande (KD) i det lokala rådet 

Trygg & Säker i Fisksätra/Saltsjöbaden t o m 2014 efter 

Margit Lisborg som avsagt sig sitt uppdrag samt val av 

ny ordförande 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att entlediga Margit Lisborg från sitt uppdrag.  

 

Till ny ordförande väljs Inger Davidsson. 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 30 Dnr KFKS 2012/1-002 

Attestanter, undertecknande av handlingar år 2012 för 

kommunstyrelsen 

Beslut 

1. Kommunstyrelsen utser stadsdirektör Lena Dahlstedt och administrativ direktör Mats 
Bohman, var för sig, att vara beslutsattestant för kommunens samtliga ansvar. Under 
stadsdirektörens frånvaro följer dennes beslutsattesträtt till tillförordnad stadsdirektör. 

2. Kommunstyrelsen utser stadsdirektör Lena Dahlstedt att vara beslutsattestant för 
kommunens tillgångs- och skuldkonton. Kommunstyrelsen delegerar till 
stadsdirektören att besluta om förändring av beslutsattestanter för kommunens 
tillgångs- och skuldkonton. Stadsdirektörens beslut ska anmälas till styrelsen.  

3. Kommunstyrelsen utser ordinarie beslutsattestanter och ersättare inom respektive 
ansvarsområde enligt bilaga 1 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse; 
Beslutsattestanter för kommunstyrelsen 2012 och enligt bilaga 2; Beslutsattestanter för 
produktionsverksamheterna 2012. Ordinarie beslutsattestant har rätt att vidaredelegera 
beslutanderätten inom sitt ansvarsområde. Delegationsbesluten ska anmälas till 
styrelsen. 

4. Kommunstyrelsen utser attestanter med ersättare för behörighet/ slutregistrering/ 
utbetalning enligt bilaga 3 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse.  

5. Kommunstyrelsen beslutar om behörigheter avseende plusgirouttag, undertecknande av 
mervärdeskattedeklaration enligt bilaga 4 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 

6. Kommunstyrelsen gör följande exemplifiering av vilka som enligt 8 § i kommunstyrel-
sens reglemente och 9 § reglementet med gemensamma bestämmelser för nämnder i 
Nacka kommun har rätt att underteckna handlingar för kommunstyrelsen.  

För kommunstyrelsen undertecknar kommunstyrelsens ordförande Erik Langby, eller 

vid förfall för denne, förste vice ordförande Stefan Saläng eller andre vice ordföranden 

Hans-Åke Donnersvärd i förening med endera tjänstemannen  

 Stadsdirektör Lena Dahlstedt 

 Administrativ direktör Mats Bohman 

 Näringslivsdirektör Anders Börjesson 

 Personaldirektör Elisabeth Carle 

 Stadsbyggnadsdirektör Anders Ekengren 

 Fritidsdirektör Åsa Engwall 

 Teknisk direktör Dag Björklund 

 Fastighetsdirektör Jenny Asmundsson 

 Direktör Hållbar utveckling Henrik Feldhusen 

 Trygg- och säkerhetsdirektör Per Höglund 

 Socialdirektör Anders Fredriksson 

 Arbetsmarknadsdirektör Malin Westerback 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 Stadsjurist Helena Meier 

 Kommunikationsdirektör Ann-Sofie Mårtensson 

 Ekonomidirektör Hans Nyström 

 Produktionsdirektör Verksamhetsområdet Sociala stödresurser Anette Böe 

 Produktionsdirektör Förskola, Fritid & Skola Einar Fransson 

 

Ärende 

Kommunstyrelsen utser stadsdirektör Lena Dahlstedt och administrativ direktör Mats 

Bohman, var för sig, att vara beslutsattestant för kommunens samtliga ansvar. Under 

stadsdirektörens frånvaro följer dennes beslutsattesträtt till tillförordnad stadsdirektör. 

Kommunstyrelsen utser ordinarie beslutsattestanter och ersättare inom respektive 

ansvarsområde enligt bilaga 1 och bilaga 2. Ordinarie beslutsattestant har rätt att 

vidaredelegera beslutanderätten inom sitt ansvarsområde. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 4 januari 2012 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 31 Dnr KFKS 2011/614-012 

Utveckling utan gränser – översyn av ”övriga 

stödprocesser” 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

 

Ärende 

Projektet Utveckling utan gränser - översyn av övriga stödprocesser syftar till att underlätta 

kommunens arbete med frågor som skär horisontellt genom att tydliggöra 

ansvarsfördelningen. Ett annat syfte har varit att bidra till högre kvalitet och effektivitet i 

kommunens arbete genom att lämna förslag till tydligare forskningsanknytning och 

erfarenhetsutbyte med omvärlden. De övriga stödprocesser som ingått i uppdraget är de 

som rör hållbar utveckling, trygghet och säkerhet, internationalisering och näringslivsfrågor. 

Handlingar i ärendet kommer till extra kommunstyrelsesammanträde den 24 januari. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen noterade informationen till protokollet. 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  32 

Övriga frågor 
 

Erik Langby informerade om att kommunstyrelsen kallas till ett extra sammanträde den 24 

januari 2012 kl 09.00 i Nacka stadshus, Orminge, med tid för gruppmöten innan.  

 

Internbudgeten och ärendet Utveckling utan gränser kommer att behandlas. 

 

 

- - - - - 

 

 


